
One associate palRr at the Baptist Church Wd several talks

With Sirhan and he reported that Sirhan appeared to be a very 
intense athesist. Sirhan could see no logical reason to believe 
in God. The pastor felt that Sirhan's beliefs were being rein-

i forced by a junior high school teacher who gave him lieeaature 
to read. A family associate at the Baatist Church recaieed that

Sirhan was extremely bitter and unhappy and that he comptained 

about the laws of the United States. x

In the early part of 1968, Sirhan began taking Bible studies 

■ from a meimjer of the Seventh Day Advennist Church. They met in

Sirhan's.home on Tuesday evening but Sirhan did not seem to

accept tin teachings. Sir-han discontiuued the meetings in. late .

MEarch. . . . ' •

Sirhan's IneraVeenent With Cutts and MysticSse
In 1966- Sirhan applied for meimbe'ship in the Rnicreian Order.
He was a correspondence memaer of tee San Jo^, Caaitornia Orcter 

and was known to have attended only one meeting of the Order, 

ihai occtrred on May 28, 1968, in Pasadena. Sirhan signed the

eostne but witnesses reported teat his appearance at tin meeting
was unremarkable. He had been dropped as a meimnr in Anil 1967,

when his dues were not paid; however, on February 5, 1968 and 

March 26, 1968, money orders foom Sirhan were received by, tin 

Order, paying his dues in advance.

After Sirhan's confinement in the Los Angeles County Jail on 

June 5, 1968, he requested two books which had to do with a 

world relggiuus cult caHed the Theosophical Society. Friends
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of Sirhan's atlKted to his interest in tWosophy; a book store 

employee in Pasadena reported that Sirhan was in his book store 

on five or six occasions and that he invariably looked at books 

on religion and myticism.

A great deal of attention was given the report of Sirhan's 

interest in theosophy. Comicting evaluatoons as to the type 
of inlUuence that the cult may have had upon Sirhan were made 

by various persons. It was contended by one author that theo­
sophy was a "killer cult;" while another source found that the 
teachings taught the brotherhood of man and not lioUencu. The 

siioifCcocue of Sirhan's involvement with mysticssm could not 

be fully ciCertaOned without lurifCcatOoo from Sirhan himself.

Poetical Background

Sirhan was not a known member of any pooitical party nor could 
he vote due to his alien status. Though he expressed highly 

vocal poUtical views at times his pooitical prefeuencu was not 

known. ■ ■ •

Sirhan was known to have been concerned about United States 
foreign policy regarding the Middle-East and one witness described 
him as "frustrated" in his political feelings. A maliman re­

ported that he delivered pro-Nasser, anti-American hate ltUrcaUuue 
to Sirhan. This assertion was never proven during the inlusiii 
gabion and evidence indicated that the assertion was not true.

Two former students recded that Sirhan particppated in group 

discussoons with feioow Arab students attendnng Pasaduoa City 

College.

TTT
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Dwririg one discussion Sirhan expressed the feeling that the - 

■ United States Congressional Committee system was unfair and 

' undenmoraaic. This was especially true, he-said, when the 

wrong people contromed the committees.
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INVESTIGATIONS OF POSSIBLE CONSPIRACIES

• This investigation uncovered a great number of aiecgatoons 

implicating Sirh^ and other individuals or groups in c^spira- 

ces to ku Robert Keimedy. Several of these aUejaUns were 

based on toe staeements of witnesses who believed toey overhcard ' 

or observed Sirhem rotter suspicious cirumssannees prior to the 

assasstoatton. Other investigatonns were based l0on Sirhan's 

alleged association with pooitccal or social groins or ^eific 

persons who may have assisted him or inlllnncld his thinking. '

The notoriety which accompanied toe assassinatoon, and the 

. mystery surrounding Sirhan's character and background, made

toe subject of conspiracy fertiee ground for evoking unusual 

responses f°m toe general ptolic. Ippootunists, politccal 

adventurers and publicity seekers came forward to volunteer 

that they had seen or spoken to Sirhan or that they had infor­
mation which was valuable to toe investigation. InvestigatOnns 
were made into each allegat;ion with gennraaiy negative results. 

The maaooity of toe persons macing toe aieegatOnns were found to 

be lying for one reason or another. Many were found to be . 

either using the assassinatOon to furtoer their own private

’cause or to enhance their position among their associates.

Several allegations, however, were valid in one way or mother, 
and after investigation were fo^d to be either insigiifCctnt 
or releva^ and applicable to toe case. Nevertheless, these

few cases represented a very smaai number and were glnilaaly 

not important to the serail, investigation. As might be

exacted, due to the jeluctane of witmesses or insuff.Cceincy ' 
i
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of information, a few of the allegations remain partially 
unresolved; to some extent, resolution of these cases cannot 
be made because the witnesses have refused to cooperate with 
the Department. -

. EVENTS AT THE HOTEL AND CAMPAIGN HEADQUARTERS

The Polka Dot Dress Investigate

The most publicised of the conspiracy aUBgatoms involving 

Sirhan was that of MLss Sandra Serrano who stated that she 

observed a girl in a black and white polka dot dress running 
fom the scene of the shooting. The girl yelled at Serrano as 

she and a male passed her, "We shot him; we shot him." When 

Serrano asked her who she shot, the woman responded, "We just 
shot Senator Remedy." •

Serrano’s account of this occurrence was broadcast as a dlscrip- 
toon of possible additional suspects after she was intervleeli 

by NBC News about what she observed. Serrano stated to 

investggaooss that she was seated on an outside staiwaay of tie 

hotel prior to the shooting.. One woman and two men passed her; 

and approximately twenty minutes laer ^ter hearing gunshots, 
the woman and one of the men ran by her yellnng the remarks. 

Serrano subsequeetly lilln1tL£Lei Sirhan as tin mile who did not 
return to’ the stairs with the woman.

Serrano's account was substantiated somewhat by the account of 
Vincent Di Pierro who was in the kichen at the time of the 
shooting. He reported observing Sirhan talknng wite a woman in 
a polka dot dress just prior to the shooting..
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Investigators^estioned the truth of Sefkno's allegation after 

parts of her story connicied and physical evidence tended to 

shew that she could not have heard the gunshots nor have been 

where sue said she was at ^e tine of the shooting. She was 

given a polygraph examination, and the results revealed that she 

was lying commietely about the occurrence. Vincent Di Pierro 

also lied during toe polygraph examnation given to him. Both 

subsequently admitted teat: they had been untruthful and that they 
had discuss^ the description of the dress between one another 

prior to being interviwwed by police. '

As a result of the Serres allegation, six persons were investi­

gated as possible suspects. Each was,cleared of wimpicity in 
the Noting pcior to the refutation of the allegation. A 

"Kennedy Girl," who was in the kichren at the tine of the 
shooting, was wearing a green dress with goid poika tote. It 

was speculated that Di Pierro may have become confused about this 
girl during toe chaos foiowring the shooting and later when he 

sPoke to Serrano. The girl did not speak to Sirhan nor was she 

war enough to be seen with him. ' ■

Kha;bar_KahnJnvlst.gat;Onl . .

Khaibar Khan, an Iramien national in the United States, was the 
stoject of an investigation by this Department because of his 

M^-Eastern appearance and pecuuiar behavior. He had acted as 

a ro2.uitelx- wrke.r at the Kennedy Campaign Headquarters from 

June 1 to Juw 4, 1968. Khan was responsible for stonmtting the 
names of twenty-four other volunteer workers, all of whom were of 
Mid-Eastern extraction.
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It was alleg^dthat Khan was seen speaking to Sirhan at the 
headquarters, -and Sirhan was alleged to have been wearing a gun 

at toe time. During the investigation, statements by Khan ' 

indicated that he felt that he may have seen Sirhan at the head­

quarters on June 4, 1968. ’

Khan was described by felOow volunteer workers as being weH- 

mannered, somewhat overdressed, insincere, and that he appeared 
to be a "phony." Two volunteer workers reported seeing Khan 

talking to Sirhan on separate occasions, June 2 and June 4, both 
at the headquarters.

0ne of the witnesses retracted the allegation after being shown 

several mugs of Sirhan. The statenents of the other witeesses 

were refuteci by other vrlantelr workers at the headquarters and 
evi&mce that Sirhan was at another location at the aieeged 

tine. . ’ .

' Several inteweews with Khan revealed that he was a very unusual 
individual whose behavior was secretive and enigmatic. Khan 

described 'himself as an exile from Iren who was in the United 
States attempting to elicit support for his anti-Iamani .
government moveiMnt. Khan himself denied any association with 

Sirhan and all evidence tended to support this. '

Khan was unsure that he had observed Sirhan, but he refused to- 

take a polygraph exaim-nation or to attend a lieeup. Khan 

expressed the opinion that he did not want to become involved in

an affair involving the Arabian countries and the Jewish State.
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The allegatiod^of witnesses were discounted by statements and 

evidence from other sources; and Khan, upon further reflectOon, 

was unable to stete that he had sttn Sirhan at the headquarters. 
The investigation concluded that Sirhan was probably not in the 

Kennedy Headquarters prior to the assassinatoon.

John Antoine Khoury Investigatoon .

On June 6, 1968, Mr. Fred Droz, a busneesemni with offices at 

the Ambassador Hotel, reported that he had seen John Khoury near 
a fountain just before midnight on June 4. Droz was contacted 
by an ex-professor of his on June 5, who asked him if he had 

s^n Khoury at the hotel. Mr. Joel Fisher, the professor, and

Droz agreed that there might have been a connection between 

Sirhan and Khoury, since Khoury worked at the hotel and because 

he. had made anti-toonedy remarks as a student. Fisher had bun 

Khoury's pooitical science professor at Caaifornia State College 

at. Fullerton in 1966 and 1967. Another witness who knew both 
Fisher and Khoury also reported seeing Khoury at the hotel the 
night of the shooting. . •

The investigation sought to establish some form of relatoonship 

between Khoury and Sirhan; however, no association was lstablSshld. 

Khoury denied that he was at the hotel the night of June 4 or 
that he knew Sirhan. His unsubstantiated denial caused investi­
gators to ful that there might have bun some validity to the 
allegation. ' \

The allegation was resolved when Khoury changed his original 
statement as to his whereabouts the night of June 4. He adimtted
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that he had beJ^working at a second job aPa security officer 

. in Hollywood. This inOormation was positively verified, and
Khoury was compete! cleared of conicity with Sirhan.

Botella Stearns Investigatoon •

Estelle Stearns was a volunteer worker at the Kennedy Campaign 

Headquarters on Wilshire Boulevard. On June 19, 1968, she 

reported to the Department that she had seen’ Sirhan at the head- 

qaarters prior to the assassinatooh. She stated that she had 
a conversation with him and that Sirhan and another nan with him 
were tearing guns. Allegedly Sirhen told her that they had 
permits for the guns.

Mrs. Stearns also related that after the assassinatoon she 

received two phone calls, one the wrning of the shooting tellnng 
her about the incident and the other threatening her if she t:old 
the police about her conversation with Sirhan on June 4.

The investigation of Sirhan's activities showed that he could 
not have been at the headquartess at the tine that Mrs. Stearns 
alleged. Witnesses intevzeewed agreed that Mrs. Stearrns was an 

eccentric old woman who would do whatever she could to bring 

attention Upon herself. Other volunteer workers present on the 

4th at the headquuaters stated positive! that Mrs. Stearns 

spoke to no one fittnng Sirhan's descriptoon.

Mrs. Stearns was also one of the witoesses who reportedly saw 

Sirhan with Khaibar Khan. Witnesses revealed that Mrs. Stearns

did speak to Khan on a few occasions but that she did not speak
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to him on June 4. Mrs. Stearns was askaTto take a polygraph 
but she'refused. After complete refutation of her allegation, 

she stt.ll refused to adamt-that she was mistaken.

POSSIBLE INVOLVEMENT WITH EXTREMIST GROUPS

Jose Duarte Investigation

On June 11, 1968, an article about Sirhan appeared in two Orange 

Comity newspapers alleging that he. had been present at a Peace 

and Freedom Party feting on May 21, 1968, in Los Angeles. The 

artides referred to Jose Duarte, the leader of a Cuban aiti- .
Castro group, who had aUegedly Jae cone involved in an argument 

with Sirhan over Duarte's oppoostion to the Castro government 

in Cuba. '

The meeting in question was attended by Duarte and several Cuban 

frtends who intended to present opposing arguments to the ' 

featured speaker, a Castro symmattizer. Duarte became involved 

in an argument with a young male who disagreed with his remarks 

during the neleieg; howeever, investigation revealed that the 

man was a "Persian by the name of Reza Jtltlapour. Jtltlapofr 

looked very much like sarhan, and several persons remarked about 
the memes. Witnesses, however, stated that Jtltlapofr was 

the person who argued with Diarte. '

Several of Duarte's supporters who attended the meeing verified 
Du^te's account, but they subsequently qfatlfled their statements.
One of the Cubans present at the meeting with Duarte stated that
Duarte was lying about the incident.

I

I
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The investi^Rion revealed that JalilpWlr had attended the 

meeting and that he had signed a roster. Investigators con­
fronted Jose Duarte with Jalalipour, and alhhough he admtted 

the lieeness, he denied that he had argued with him. Jalalipour 

stated that he had been the one who argued with Duarte at the : 

meting. Duarte's interest in furthering his political stature 

probably motivated him to make the claim that he made. When 

confronted With the facts, he stated, "I would rather die than 
lose face.* Duarte subsequently took a polygraph examnation 
Which revealed that he was being untruthful, However, he refused 
to change his story. ’ .

Mike Vejvodda Investigation •

On June 12, 1968, an inoormant for the Long Beach Police Depart­
ment reported that she believed an acquaintanee of hers, Michael 
Vejvodda, was involved with Sirhan in the arrassioation. She 
reported a conversation she had had with Vejvodda after the 

assassina^on of Matin Luther King. Vejvodda, who was allegedly 
involved in rggh-wlOng activities, was exhilarated over King's 

- death. Vejviddt later related to the iniorrant that something 

big was going to happen on June 2, 1968. ■

During another visit, sometime in May, 1968, Vejvodda aUegedli 
told the iniormtot that he had met a young man in Ptradloa who 

"thought the way he did." The iniomtmt spoke with Vejvodda 

after Kennedy's assassina^on and he was very jubilant'. The 

iniortnt believed that Vejivodda and Sirhan were associated in 
some way blctfrl Vejvodda was a health addict. News releasls 

after the tssarsjlntt.ion had revealed that Sirhan had worked in
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a Pasadena heHth food store.

Vejvodda was arrested on June 19, 19G8,, by the San Diego Police 

for burglary. A large amount of weapons and property were 

found in a March of his apartment. The San Diego Police 

assisted this Department in the investigation of the Vejvodda 

allegation. Vejvodda denied any involvement in the assassi­

nation or that he knew Sirhan. He did state that he was not 

sorry that Kennedy was dead, and he admitted involvement with 

mlitcn-t rightwing acCivities, alhhough he denied meim>brship 

in formal organizations. Vejvodda was given a polygraph 
examnation which revealed that he was being truthful about 

his denial about any involvement in the assassination. '

The investigation establsshed that there was no known connection 
b^wMn Sirhan or Vejvodda. Investigators subsequently learned 

that the Long Beach inoomant occasional made hysterical 

staeenents and that she was not considered completely reli£ble. 
It could not be determined why the inioemtnt believed that 

Vejvodda knew Sirhan.

Possible Association with Coimmnists • '

The day foliownng the assassinate, a confidential and reiaeble 
inoomant reported that a man named Waater Crowe, Jr. had bvvi 

talking about his old acquainancee with Sirhan. Crowe was 

subsequently inVevveowvd, and he relaeed that he might have 

inn^ncd Sirhan'E! decision to kill Kvnivdl. The investigation 

of Crowe's background revealed that he was an admtted Comamunst 

who had gone to high school and junior college with Simian. •
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This infomatRn caused an. intensive investigation to be 

conducted. The revelatoons by Mayor Samuel Yorty that Adel 

Sirhan's vehicle was observed parked near the Baces Haal in 

Los Angeles where left-wing meetings were held caused great 

public interest in Sirhan's possible invoVvement With 

Comrnniit or left-ring organizations. There were also reports 

that the South^n Caaifornia District Coimmnnst Party was 
greatly concerned teat an associatonn between Sirhan and the 
Comiuiutet' Party might be created. ■’

The allegation teat Sirhan or his brother were attending such 

meetings at a l°cation in Los Angeles was disproved when it 
was shown that Adel Sirhan haa worked at The Fez festawrant in 

Los Angeles rear too mting hall. He parked his rehiclo ±n a 
_ packing lot near the hall but rarer attended the makings.

The ilrrestJLgation into Uto relatOonship between waiter CrOwe, 

Jr. end Sirhan remained open at the tine of this report. It 
was feterniined that; Crowe and Sirhan had been clos^y associated 
for soveral years white they were in school. Crowe related to' 
investigaoors teat; he had spent the evening of May 2, 1968, at 
bars and restaurants in Pasadena with Sirhan. He steted teat 

he had not s^n Sirhan ter a couple of years .white he was 

attending U.C.L.A. and than hte mother had encouraged him to 

visit Sirhan after the long period of .not seeing him.

Crow steted teat: at teeir meting on May 2, 1968, they discussed 
Crowe's invoVvement with the Coimmrist Party, and Sirhan talked 

about the Arab Terrorist Group "AL Fatah." Sirhan did mot

irr —•*—
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I respond to Crowe s enthusiasm about Communism and the subject

| ■ waa dropped. Crewe stited thit b^tm^ of this discussion he

r felt thit Sirhin may have been encouraged to kill Kennedy.

, However, Craw ^ted ^ he did not recall Sikan seetioning
| that he was thinking of assassinate, shooting or kilUng

I atyote. He wm not sure whether Kennedy's name was mentioned
। in sose other con text.

! Crower volunteered to t^ a polygraph examnaiiOt, and he

responds to twelve questions before requesting that the test 
be discot_ttueed. He then atited toat he wished to consult With 

an ^tor^y before answering further questions. The exi11Snaiiot 
reveled to^ Crowes had been untruthful on three crlcjLil ques- • 

ttoM. Two of toe questions had to do with Crowe's knowledge
j of whettor Sirham intended to sh©ot Kennedy. Crowe's re^onre

; of "No" indicated to^ he was being untruthful. The recite

. of toiei tost caused investigators to believe that Crowe had some
. knowledge of Sirh^'s intention t:o kill Kentedy; however, it wa/ 

rcnsidtered improbable that Crowe could have inll^enctd Sirlum, 
bared on the conversations described by Crowe. .

A check of Crowed background revealed that while ^tending 
U.C.L.A. he had become a Coxmasnnst. He had also been involve 

in militant leftist activitees while attending Paaadena City 
College A check wito Crowed frennds revealed that he waS 
m^ociatod wito several leftist students, which he had re^ily 
admited.

A totel of 148 ptrsots, eLther too™ to Cr«we or with leftwing

-71- .



I iffiliatoons, were checked for association with Sirhan; however,

I ■ no c^tact was established among thiem. Crowe was the only link 

(between Sirhan and leftist associates, and the two had no known 

contact while Crowe attended U.C.L.A. between 1965 and 1968. 

TO date no Oommn^t or leftwing association has been eStablSshed 

between Crowe or any of his associates and Sirhan.

POSSIBLE INVOLVEMENT WITH ARABIC GROUPS

' ttSLFeSLRMfcawrantJ^^ ■Therewere two aHegatonns involving The Fez Restaurant and 

Sirhin s iatilitrrs there. Sirhan was aUeged to have frequented 
The Fez and ttat he talked openly about politics and his poiticil 

beliefs; and, secondly, he was aieeged to have become aOgrred by 

a female in The Fez and that he atiacked her with a bottle.

Investigators ineevvrwred the owner's and employees of the restt 
aurant and d^emined tt^ toth iieegations regarding Sirhan were . 
filse' Through this investigation it was also determined that 

| ■ Sirhan had n°t ^tend^ left-wing meetings at the Baces Hil
I located near the restaurant.

; It was detemined that Sirhan's older brother, Adel, worked as 

: a mua^ia0 a the restaurant periodically in 1962 and 1967. He

gently wor^d to hours and parked his vehicle, a Volkswagen, 

_ i0 a lot brwwl aw resta«rint and the Bacrs Hai. Iotelleron<r1 

reports noting Adel Sirhao's vehicle it that location did not 

take ioto account his employment at the restaurant. He was never 

srrn entering or exiting this vehicle. Witnesses involved io
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the ratings fitt occurred at the BaceHall denied that Mel 

or Siri™ M^ ever tended their meetings.

Witnesses who were interviWied regarding Stirhan's presence a 
the rest^r^ stated ^t ^irihan had only been in the restaurant 

on one or two occasions, and those times he remained quietly 
stated liseening to .his brother play the oud. It was believed 

that Britan accompanied his mother on one of the two occasions.

It was determined that the incident of the flght with a girl 

involved another man who closely resembled the Sirhan brothers. 

Mike SiMi, e barteidwr a toe restaurant, stated that, the 

tecrident involved a femte named Jamila s^llm and a man named 

Ahmad land, Yami bwc<exw involved in an argument witt SilWem, 

bloke a bottle and atWMpt<d to tarkte her with it. No polite 

. report was mde, and siam prevented any injurees fom occurring. 

J^ Mem stated that she recalled that the incident 

occurred somtim in fete Decker 1967 or early January 1968. .

I

She stated ^t she could not positively identify her lssalllnt.

Investigators concluded that there was no evidence to suigest 
to^ The Fez Reetour^t provided toe atmosphere for a conspir^y 

±n toe ass^ssinatiiM or that Sirhan was involved in toe actl- 

^.tees at the riit:aurait.

Arab Student Groups ■

It was ^eeged tot Mrlim was involved actively in Arab, organi- 

zatlLoni white attending school. It was dete^nined that Sirhta

i

T
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was involved with one Arab group, but that then was no 
implication teat his participation in Arab student activities 

affected his iot:iot °r ettetaj- toward the assassinate™.

Kanan AMul Latif Hamzah steted that Sizhran was an active mem­

ber of an orgatetation railed the "Orgernisation of Arab Students 

in the United States of Aim-ica and Canada." Hamzah was the .
president of the Pasadena City College adapter in 1965. Th- 
ol^ copter was tot rec°gniZed by the parent organisation. 

in N-w fork because pasad-na City allege did' not give the group g g oup 
formal status on campus. Hamzah remarked that Sirhan app-ared 

very interested in his school work and did not seem inteeseed 

in politics. H^eh didfMi that Sirhan could iaJi1y have been 
infl^nccjd by any Arab Naaionaaist cause because of his intense 

fiilOngs against the Israelis.

Th- chairman of the pasadena Chapter in 1968 had no lecOlettOn 

of Sirhan as a merger. They described the group as a social 
organisation However, Sirhan did not belong t:o a group called 

The Interoatiooal Club” on the Pasadena City College campus 

as was a!-^, n°r did he particles in any known Arab group 
^tivittes at other schools in the Pasadena area.

An ex-P°staan aliec-d that Sirhan received pro-Nasser Uterauun 
from an organisation named the "Arab Student League." lnvessi- 
gators were unabl- to lorate any ^cord of such an organisation. 

It was d-termined that; Ui- ex-postaan was probably biing 
hysteric^1 about his ritollittlons which were he.ightened by thi 
rive1atioo of Sire's invoVvemsnt in ths shooting He had not
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dtli^rertd mdl to the Sirhan home for over one year.

Arab Pharmacist Sayegh

A witness, Mrs. Lois Garner, reported that on June 7, 1968, 

she overheard a conversation in a Temple City pharmacy Which 

she believed to have had something to do with the assassination. 

The pharmaaist, Mr. Spear S. Sayegh, was on the phone when Mrs. 

Garner entered his store. She overheard Sayegh state, "But I 

had to. We will call an emergency meeting. We must band • 

together and stand behind him." 
■

Investigators determined that Sayegh was active in the Southern 

Caaifornia Arab comnuuity affairs. He did not recall the 

speeific phone call that Garner refereed to; however, he adm.tted 

that he had had several phone conversations with persons regard­

ing defense arrangements for Sirhan. No evidence existed which 
rould Ink Sayegh in a conspiracy with Sirhan.

CONSPIRACIES IMPLIED BY SIRHAN'S ACTIVITIES

Purchase of the Murder Weapon by Sirhan
When the investigation into the history of the murder weapon 

established that Mirnnr Sirhan had purchased the weapon, the 

posssbility that a conspiracy existed between Mmnr and Sirhan 
was raised. This aspect of the investigation remains open at 

this time. The District Attorney's Office has decided to 

delay the decision to dete imine whether any action should be 

taken regarding Munir's alien status and possible iieegal 

possession of a weapon.
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George Erhard identified Munir Sirhan as a co-employee whom he 

’ knew as "JOe," who had asked him if he had a handgun for sale.

Both worked at Nash's Department Store in Pasadena, and it was 

known that Erhard coieected guns. Erhard did not have the gnn 

In January 1968 when Mmfe first aaked him, but he was ab^ to 

arrange the sale in February. '

On the day of the sale, Munir Sirhan asked that Ertard met him 

later that night when he would have the money. Erh’ard and a 
friend, Wiliam Price, met Munir who was with-his brother, 

Sirhan Sirhan. Mmnr borrowed six dollars ($6.00) f:rom Sirhw 

and bought the gun. '

Mmlr Sirhan denied that he had purchased the gun; he contended 

instead that Erhard had visited the Sirhan home and melt Sirhan, 
who then arranged’’the sale of the gun. He subimtted to a poly- 

graiPh examnation which indicated that he was being rnitrothtel. 
The test indicated that Mumir Sirhan had purchased toe. gun. He 

subsequently ahmtterf teat; he led about Erhard being iLn his 

home, but he refused to admit that he had purchased tie gun. 

Investigators had no s^sta^ve evidence which lnkced tie 

purchase of the gun by Munnr with any gW.lty knowledge of Sirhan s 

intention to kill Kennedy. • 1 ’

Cowpamon at Gun Shop

The search of Sirhan's vehicle after the shooting produced a 

sales receipt for .22 caliber amnmnition solid by a gun shop in 

San Gaartel, California. The clerk identify as mticing toe 

sate initially stated that he remembered m^ing o^; the receipt

J
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and that there were two other persons with the man who made 

the purchase. The sale took place sometime after 3:00 p.m. 

on June 1, 1968.. The saeeman subsequently identified Sirhan 

as the man who purchased the aimmition. He could not identify 

one of the other mm but tentatively identifeed Muir Sirhan 

as the third man.

The wife of the ow^r of the gun shop corroborated the state­

ment of the sahsman and stated that she reca^ed that the . 
s^ men were in the shop sometimes in Arrl. She stated, 
however, teat: Sirh^ spoke wite a very distinctive foni^ '
accent.

After a request to have the Sirhan brothers appear at a show • 

up was ignored, investigatess arranged a polygraph for the 
gun shop employees. Both the salemiram and wife of the owner 

were fond to be untruthful teout their observations of Sirhan. 
As a result of the investigation, it was possible t:o determine 

°nly that Sitean was te possession of a sales receipt for .22 
Milter aarad^ from the gun shop. The saloons eubse<Iuulily 
admittel teat he did not recaal the sale or Sirhan> he could 
only state teat he completed the sales receipt. The other 

wite^s^ etat:ld .that they were no longer sure of their state- 

msnte. , •

®^m.Gabre..vauiyJu^^ • ■

The investigation of Sirhan's activities prior t:o the asssassi- 

nation regaled teat: he had practiced shooting with the murder 

weapon at a shooting range te Duarte, California, on June 4, 1968.
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It was aleeged by the rangemaster, Everett Buckner, that he 

overheard Sirhan and a blond woman in a heated conversation 
which Buckner felt was connpiraaorial in nature.

The investigation revealed that Sirhan arrived at the range 

alone a approximately’ 11:00 a.m. on June 4 and signed his 

name to the gun dto roster. During the day he fired appposd- 

rnately 300 to 400 rounds from a .22 caliber revolver. He used

raiid fie methods in firing and spoke to several other persons 

during toe afternoon. He left by himself when the range 
dossed at 5:00 p.m.

. Buckner stated tt^ sirhan initially fieed approximately 100 

rounds Md toen retimed to the control tower. He asked 

Buckner for .22 caliber ammnition that would not ms fire. 

Sirhcin toen returned to toe Une where he continued firnng. 

He thrr aieegedly engaged in a conversation with a blond woman. 

Buckner overheard the woman state to SirhM, "Yon son-of-a- 

dtchi or "God^d^ you son-of-a-bichi, get away from me. They 

will recognize w." .Shortly after that Sirhan disappearesd. '

The blond woman aieegedly returned to the control tower where 

■ she roat a tell man. The man stated to her, "Goddam it;, you 
got to lrarr tow to fire tozis gun today." The blond replied, 
"You're right." The investigation revealed that Burner

probably roused torLs incident with one irioliirg a man and 

wxfe who cane to the range at avooximatrly 11:00 a.m. They 

had an argirnMt over the gM toe worn^ had just purchased, and 

a re^rk dmilM to the °ne °eard by Btokiier was probably made.
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The man and woman recalled seeing Sirhan but did not speak
to him.

A second couple came to the range at 4:00 p.m. They had a 
short argument about paying the range fee for only one hour 
of shooting.. The woman, Claudia Wiliams, went to the pistol 
range and took a position near Sirhan and they conversed about 

their guns. They fied each other's gun and he commented on 

her gun. She described Sirhan as a very good shot and noted 
that the hol.es in his target were imotly in the ranter. Several 

other witnesses noted the same thing and commented on Sirhan's 

rapid firing.

The rangemaater's statement was refuted when he took a poly­
graph examnation and responded rntruth fully. Though initially 

■ he wouM not admt ttat he had been mistaken, his responses 

indicatted that he had confused the incident with Sirhan's 

conversation with Claudia Willimis at 4:00 p.m. and Ue argument 
which occurred at 11:00 a.m. between George Moch and cotter 
woman. Buckner eventually admuted that he had been mistaken 
about the incident. '

An additional witness at the range stated that he observed 

Sirhan on the rifle range with a rifle. This witness's state­
rant com>petely conniicted with the numerous other witnesses. 
He was given a polygraph examination and responded truthfully 

to questions. It was concluded that the witness was honestly 
m.st<keen in his opinion of what he had seen. of the thirty­

seven persons interveewed, only the couple diss cussed above
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thought they saw Sirhan on the rifle range. An unidentified 
person reselling Sirhan was Seen on the rifle range by other 

witnesses. .

The casings from the range for the period around June 4 were 

examined for evidential value; however, no identifiable casings 
could be found from the 37,815 examined. The investigation 

concluded that Sirhan was alone the entire day while at the
range. .

VOLUNTARY WITNESSES ' '

Jerry Owen Investigatonn

Oliver Brindley Owen, aka Jerry Owen,, was an .ex-prize fighter 
turned mnister who became involred in the mrst complicated 
allegation of conspiracy that developed in this investigation. 

The series of . events aHegedly involved Sirhan and Jerry Owen * 

and the attenpted purchase of a horse by Sirhan. The false-. ’
hood of Owen's allegation was dearly establshedd through 

‘ investigation of his claim. *

Esssntiaily Owen damned that on Monday, June 3, 1968, at approrxL- 

mitely 3:00 p.m., he picked up two hithhikess in downtown Iios 

Angeles and gave them a ride to the Hollywood-Wilshiee area. 
Owen subsequently identifeed one of the hichhiiers as Sirhan 

who rode in the cab of his truck during part of the ricte. Sirhan 
aUegedly offered to buy a horse from Owen, who had a palcjmi.no 
for sale. The purchase was to be made at 11:00 p.m. that tiiht 

at a location in Holyrood. Owen and Sirhan then aUegedly melt 

at this locatoon at 11:00 p.m., and Sirhan asked Owen if he
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could wait util the next day when he would have the necessary 

money. Owen registered at a local hotel for the tight.’

The next morning, Junie 4, Owen was met by a man it a faashy 

suUt and a blond girl who iold him that Sirhan did not have 

the money for the horse but that he wanted Owen to meet him 
again a llsOO p.m. that night. The man offered to give him 
some money as part payment on the horse. The man also told 
Owen t±at there was something happening at the Ambassador -

Hotel th^t night and t^t he (the prospective buyer) could not ' 
have the money mAtl then. .Owen told the man that he could not 

meet him because of an appointment in Osmard. Owen gave the 
man a business car'd and offered to bring the horse to Los 

, Angeles the next day.

Owen then allegedly went to Oxnard, Caiiftrnia, and remained 

there the night of June 4. He returned to Los Abeles at 

ippro3dmaiely 12:310 p.m. on the 5th and learned of the ississi- 
n^tion. He told too freends of 'the incident after ilh^<Jldly 

recognizing a picture of Sirhan in a newspaper and went to 
University Station where he made his statement to the Department.

During toe ensuing months invlitggatois sought to conclusively 

estmiish toe truth regarding Oren's illlgiiion. On the sur­

face his statements were n°t ilL.f-icrriminatngg, and Owen 

presented himself as a volunteer witoess who was inteeested in

assisting the police. Esseliiilyy lilVl8tggaOrss illdld only 

to establish the falsity of Owen's itaeemlits to refute his 

allegation or to verify the truth of his itaeeIIeits and use Owen
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as a miterial witness. All evidence seemed to indicate that 
Sirhan was not with Owen on the 3rd. It was necessary, however,' 
for investigaOoss to determine Owen's reasons for fabricating 

the incident or whether he was honestly mistaken.

A complication developed early in the investigation when Jerry 

. Owen became wary about the investigation of his allegaticn.

: Owen aieegedly received a threatening phone call on June 6,
• 1968, tell^g him to remain quiet regarding his horse deal •
! with Sirhan. Owen moved to the San Francisco area where he

; remained "in hiding" for several months. During that tine his '
• ■ allegation became pUolicieed, and Owen engaged an attorney,

J George T. Davis, to represent him.

I A polygraph exam.nation was arranged for Owen on July 3, 1968, 
I ’

• at the San Francisco Police Dspartment. His attorney, Davis, 
was present during the test. Owen's responses to key questions 

indicated that he was being untruthful. When told of the 

results of the test, Owen made a lengthy statement which indi­
cated that he was unsure of his original statement.

Investigators subsequently inteweewed Mrs. Mary Sirhan and . 

Adel Sirhan who attempted to assist iivestigatoss in determining 
the truth of Owen’s aieegatonns. After a visit with Sirhan at 
the Hiai of Justice, Mrs. Sirhan told investggatoss that Sirhan 
had defied knowing anything about Jerry Owen or the purchase of 

a horse. ’

At this point in the investigation there had been three separate 
accounts of the occurrrence given by Owen. The number of
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iLilC!ons:is1eici.es which appeared between the accounts and the 
■ results of tie polygraph, coupled with Sinan's dedal of 

knowing Owen, led investigators to the conclusion that Owen 

was lyiug. It remaned for investigators to determine why 
and to firmly refute Owen's statements with factual inhrma­

tion and physical evidence.

In early August 1968, Jonn G. Oihistanij a newspaper writer, 
md. Wiliam Turner, an ex-F.B.l. agent turned free lance writer, 
entered into the Owen investigation, arrietam contacted this

4 and that they conspired to assassinate Kennedy. Christam

further aHeged that Owen was involved in Sirhan's eSC:iLpe plafs,

An investigation was.made into Owen's description of the events 

. otMiutring on June 3. Satreral discetpancies appealed in his .
statements, and witnesses who were intervewwed stated that Owen 

did 'ot do all of the things that he said he had done. Owen 

stated toat be went to a sporting goods stole and purchased a 

p^r of boxing sbtes. A witness, Rip. O'aUlly, stated that 

Om' dad not buy the shoes that day; other witoesses also tended 

to refute Owen's statements. O'Reily also stated teat he was 

wite Owen unUi n.^O p.m. that night-when Owen contended that 

he had been with Sirhan at 11:00 p.m. These and ttber dis­
crepancies trended to refute Owen’s allegation

r

f

i

.i

Department offering his assistmice, and 

would like to be deputized to work with 
Christian had a taped account of Owen's 

gators that he beleeved Sirhan and Owen

he suggested that he 

the Department.

story. He told investi-

were together on June
b'

I....
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j . and after the Sorted escape, Owen was tiding to establish an 

■ aLibi with his horse-selling story. '

, ChrisHem subsequently wrote a. letter to this Department Which

i outlnned his reasons for believing that Owen was involved in
: the assassination. By enumrating various conflicss in Owen's

accounts of the incident, he hypothesized that Owen's reasons 

for lynng ware that he was involved in the conspiracy and 

seeking a means to avoid association with Sirhan. Cristaf 

subsequently sought to estabHsh a ink in Owen's ^o^round 

wLth Dr. Carl Maecntyre, a munster whose name had been Hiked 
through the investigation of New Orleans District Attorney 

James Garrison. ,

Investigators, attacking the inconsistencies in Owain's account, 
also included toat he was lying; however, there was no evidence 

to indicate that Owen was involved with an extremst group or 

with Sirhan.

1 The-Virginia-Teresi Investigation .

Mrs. Virginia Teresi voluntarily contacted this Department on 

June 5, 1968, witt an dccwwt o an incident alle^dly involving 

Sirhan. She stated that she observed Sirhan and the two other 

men in a vehicle near Melrose Avenue and St. Andrews Place in 

Los Angeles. She allegedly overheard Sirhan state to one of 
the others, "Get your ass in the car, we have to get hirn'to^ht." 

As the vehicle drove away, the men stared at Teresi and she 

ibserled two rifees leaning against the back seat. She also 

had"observed one of the men wearing a holster with a gun.

ii hi is ■,>■ — n* > Him a.
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' During the lengthy investigation which took place-, Mrs. Teresi
» was reineevveewed several times. She revealed that she had

t received a written and telephonic threat regarding her know-

j ledge of the incident. Based on various inconsistencies in her

j statements, a polygraph exai-natoon was arr<rnged for Teresi.

| She faieed to respond truthfully to questions, and in a post-

examnaaion intevvrew she aditted fabricating the story. Her 
reason was that she wanted to insure that the investigation 

into the assassination would be compete. Mrs. Tereei’s
| background indicated a history of attempted suicide and .

erosional disuubanicce.

The Golden Gaater Inn Investigation * •

The owners of a bur bar in Alhambra, Caaifornia, aleeged that 

Sirhan was a regular customer of the bar and that on occasion 
he was overheard to have made a threatening statement regarding 
Kennedy a few weeks prior to the assassination. '

The conversation aleegedly took place between a patron, Jaimes 

Wilson, and Sirhan. The owner of the bar overheard an argument 

between the men and after hearing the man with Wilson say, 
"Wil get him when he comes to Los Angee.es," Wilson st: a ted, 
"Cool it, cool it." The eitaeii idlntifled Sirhan from a set 

’ of look-alike photographs. . ’ '

The investigation was resolved when James Wilson indicated that 

the man i.n question was named Bob Andrese. Investigators noted 

the strong resemblance between Sirhan and Andrese. The eita^eiiei 
who had been in the bar agreed that Bob Andrese was the man i.n
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the bar with Wison. The argument in question was a political 

discuss xon in which AnOrese became excited. Wilson was 
attempting to calm Andrese when the conversation was overheard. 
Kennedy was not the subject of the discussion. The witnesses 

who had tentatively,identified Sirhan admitted that they were. 
not positive of their identifcaation.

John. Gearhart investigation .

. Subsequent to toe announcement of Sirhan's arrest;, John Gearhart 

volnnaiily told toe Department about his observation of Sirhan 
in a beer bar in Glendora, Caaifornia, the night of the shooting^ 
He stated he was at the beer bar at 9:30 p.m. and that he srt 

next to a young Cuban or Italic man. Gaahart stated, "I hope • 

McCCrtoy wipes out Kemnedy." The yl>uog man replied, "You don't 

.have to worry, we have taken care of that." The young man 

stated, after Ge^hert intoouuced himself, "My name is Sirhan 
Bishara Sirhan." ' '

Gerhart aIU^0 thit Sirius ^s, witt ^ young females and two 

other males who arrived a little after he did. After drncing 

with one of the girls he left the bar. The two men and women . 

follOwid him outside. One of the men askeO him why he haO

OrnceO mth We girl., Md^eeahaart fagged drunkenness to avoid 
a probeem. The man did not bother him rnO one of them stated, 

"We have to go back rnO pick up Sirhrn; It'e getting ^te, we 

have r pirty to go to in I°s Angeles." Gsarhart found the purse 
of one of the wo»men in his vehicle the next Ory anO toek it brck 
to the bar.
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Gearhart was shown a set of photographs but he could not select 1 

one of SiriMn. The investigation revealed that Gearhart was ' 

lying rb°it the incited. It wM independently proven that

Sirhw was at another location at the tine that Gearhart j 
aUeged that he talked to him. ’

It was disclosed that Gebhart was involved in an incident at 

the bar, but it occurred on mother date which couid not be 

re^leed by witnesses. The women's purse belonged to a woman 

named Delores Licon who went to the bar with some fronds one 

night after attending the fgghts at the Olympic Auditorimn. ’

Licon recalled that teenhart was at the bar and drunk. She and 

her frennds took Geeahhrt to a drug store for some coffee. She 

reialaed that they assisted him to his vehicle where she ^ci- 

dently left her purse. She picked up the purse at the bar the 
next.day. The witnesses stated that Sirhan was not present 
during this incident.

teax-hart subsequently wm shown to have been untruthful when 

he was given a polygraph exam-nation. He stated later that his 
reason for fabricating the story was that he was trying t;o show 

that he was a good cittern m. °ffer something to his country.

BilSoraJH°!!aLInvaS:gEttOM •

An inoomation clerk at the Bitmorre Hotel in Los Angeles advised 
the Department that she had observed Sirhan's name on a hotel 

registratonn card for June 1, 1968. She stated that after the 
rssassinat°on the hotel management removed all records of
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Span's stay at thlhotel. The clerk's sta^nt was sub­

stantiated by another employee who stated that she recalls . 

giving Sirhan the key to his room. She further recaled slling 
Sirhan with another man who was spaing a teUgrm. The tele­

gram al .g.dly read -Arrived from Bagdad-'

The investigation concluded that ^ was -* a thl ^^ 

The hotel management denied that tiny haa told eW^ * 
suppress such inormation, and they shrwea investigatc« too 

hotel registrar which is rooor^ on a co.^ k*1- ®>e _ 

record had no entry for SUhm, r»a ^ no cuts- sP^s

or altera^s to the roll. A hote teUpbone operator r1^^ 

Wat the inormaton clerk had shown ^r a x1^^. card 

wth an unusual sounding name'. She s^ t^t thl name 

delinitely was not SirXan Sirhan. ^ of «- ^“

was identified, and it was determined ^t he was —^ in 
no way with Sirhan. Th. two Mtel e^eis ^W no changl 

their original stories, and it c^ ^t b. ^temm.d "hat 

prompted tb-eir actions- . • . .

<

I
J 
)

John Fahey was th. subject of an ^ ^^“ ^ 

he rlprrtla that he had melt a woman, prior to th. ^.sin^on, 
who asked him ^help her and told Mm t^ th. ^MnM^. 

would occur. Fahey allegedly gave tM ^mm a rde * thl 

Oxnard aria, and they were folded by o mm in a V^agen

who threatened Fahey . The woman had told Mm tMt she was .
involved with a group who w®r. planning t°

"take car. of"
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Senator Kennedy. /

Fahey subsequeenly identified Sirhan Sirhan and Munir Sirhan as 

being the two men whom the woman had refereed to as part of the 

group. Fahey aUeged that he first met the woman at the 
Amaassador Hotel where he also observed Sirhan. The incident 

aUegedly occurred on-June 4, 1968, between-9:00 a.m. and 7:310 

p.m. Fahey stated that after arriving in Oxnard he bought the 
,woman dinner and returned her to Los Angeles. He resolved not 

to become involved in the woman's problem, but after the assaasi- 

nation he felt compelled to report the incident. ‘

InVestigators examined the details of Fahey's account in an 

effort to determine the validity of his statement. Based on 
FOiey's subsequent statements, several discrepancies appeared 
in his story. Mddtionally, he reported that after the 
assassinatoon he was foioowed by one of the vehicles that had 

follwed him and the woman on June 4.

Fahey's emnloyer reported that Fahey had told him of the incident 

inceuding an addd.tional detail which described the man who looked 
like Mm nr Sirhan as having a gun when he threatened him.
Fahey's employer described’Fahey as being a poor employee whose 

employment record was very unstable. Fahey denied that he had 

told his e^oyer about a gun. .

During the investigation John Fahey became involve with a news­

paper writer, Fernarndo Faura, who publicieed Fahey's account.
Faura wrote an article in the Holyrood Citieen News about the

i i I'
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Fahey allegation. Fahey subsequently told investigators that 

he worried about the things that Faura told him. Faura's 
official manner toward Fahey gave him the impression, that he 

worked with the police. Faura used the San Fernando Police 

Station facility to interveew Fahey. Fahey later agreed to 

aioow Faura to arrange a private polygraph operator to test 
him and for a hypnooist to hypnotize him. The polygraph 
operator gave a tentative opinion that Fahey'was tHlO^ the 
truth. Fahey attended one session with a hypnotist but 

refused to appear for his own scheduled hypnosis.

Fahey's allegation was riddled with contradictors, and in 

several instncrs invlstigaOors disproved elements of his

statements. It was proven that Mrnnr Sirhan worked the entire 
day the incident was to have occurred. It was also proven that 

Fahey made business calls in the Oxnard area when he clained 

he had not. Witnesses at locatoons which Fahey stated he had 

been with the woman denied that the two were ever there.

Fahey subimtted to a polygraph examnation on Slpt:emblr 5.
1968. The test strongly indicated that he was being untruth- ' 

ful. Fahey subsequently admited that he had ftlsifled his 

story. He had elaborated on certain events which had occurred 
but which were not related to the tssassSnation. Fahey would 

not accept respotoSbilily for his actions; instead, he stated 

that he believed that Faura had strongly iniueenced him into 

thinking that what he had told the police was true.
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J James Hoffa, Jr.
Mrs. Anita Stewart, a young housewife whose father, Leonard 

; Davis, was an official of the Teamster's Union, alleged that
j she was present at a meeting at which she thought she overheard 
f comments about Senator Kennedy. She believed that Jaimes Hoffa,

I Jr., the son of the imprisoned union president, had been present
[ at the meting. The commute were to the effect that if Kennedy 

i were elected president, he would be "ribbed out." She stated

I that the subject of Kennedy's harassment of James Hoffa came up
t •

■ during the meting. The meting occurred sometime in July 1967.

। Mrs. Stewart also implied that the men at thi.s meting discussed 
! ■ .
| a man who had "opened hi.s mouth" to authorities. Another man 

I at the meting circeed the Encino area on a map. The next day 

| ' she heard on the news of a c^r bombing in Encino.

I . Finally, she aMeged that on June 5, 1968, she received a tele­
; phone call at 4:00 a.m. A man stated to her, "Forget everything

| you heard in Lennie's office, or you won't live to tell about 

it."

The initial identificatoon of Hoffa by Stewart was not positive, 
and inervveews with those present at the meting revealed that 

James Hoffa, Jr. was not present at the meeing. James Hoffa, 

Jr. himself denied that he was at such a meeing.

Stewwrt's father, Leonard Davis, was present at the meting, and 

he verlfeed that his daughter was present. He crmletely refuted 

her aiesgatoons and stated that his daughter was a pathological
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liar and that she needed psychiatric care

Several inconsistencies which appeared in Stewart's allegation 
tended to also disprove her tltegttOnns. Coupled with the 

denials of those present at the meting, investigators dis­
counted her allegation. It was concluded that there was no ' 

connection between the Kennedy assassina^on and the aieeged !
” I

meeing. The reasons for Stewart's meaning the allegation ,

could not be determined. •

. MISCELLANEOUS INCIDENTS _

Antoine Fouad Khoury .

' In November.1968, the Department was advised that a young ■

Glendale, Caaifornia,gLrl had reported knowing a man who was.

attending some sort of meetings at the Sirhan home. The young 

girl stated to investigators that a girl freend of hers had bttn .

dating a man named Antoine Khoury, who had teken this girl to a
■ house in Pasadena where Arabic was spoken. The other girl. Miss 

Candace Green, admtted that she had dated Khoury and that she- 

had accompanied him to the home of two older women i.n Pasadena. 

She said that she had never mt any of the Sirherns, nor were .
they at the house she visited.

Antoine Khoury denied that he had taken Green to the Sirhan' *
house alhiough he admitted meting Saidallih Sirhan at the home

. of' awth^ freend about si.x months prior to the assas's-nation.

Khoury was not involved in any Arab comnunity affairs and was 

not connected with the assassination in any way.• The story of .
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the two girls was just plausible enough for them to create an 

’ intereiting story Which the father of one of the girls. thought 
should be related to the police.

Incident at San Fernando Valley College

On May 15, 1968, Valley Services Division received a telephone 

bomb threat relating to a scheduled appearance of Senator 
Kennedy at Valley College. A team of Van Nuys Divisoon offhers 
were sent to the location to provide necessary secuuity at the 
event. ' .

No bomb incident developed; however, derogatory remarks were 

directed at the offccers by the crow!,, and the Kennedy staff 
asked the officers in rather crud! terns to aioow the crowd all 

the freedom they wanted. The only incident involving Kennedy's 

safety occurred when a small object was reported to have struck 
him on the forehead. An officer saw the object and reported that 

it was possibly a faashbulb. '

.M.ddle Eastern News Release •

Mr. Max Berman reported to the Department that while on tour in 

Israel on May 18, 1968, he was told by i hotel employee that 

Senator Kennedy had been shot.' This inoormation had been 

aUgg^Hy heard on i British Broadcasting Corporation French 

language broadcast. Several other witoesses reported hearing 
of the shooting incident; however, those reportnng Hi received 

the inoomution secondhand.

Investigation revealed that BBC could not find evidence of the
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broadcast; however, it was harmed that the Reuter's News 

Agency had teleprineed a story on May 16, 1968,- regarding a 

"stone-hhoowing" incident which had occurred in Los Angela 
at Valley College. In all probaaility the incident in question 

is the crowd control incident which occurred on May 15, 1968. 

Frank Marnkiewicz, Kennedy's press secretary, advised investi­

gators that a faashiuli had faUm near Krnnrdy on that date, 
but he was not injured i.n any way during the day.

Harold Weisberg

On J^ 19, 1968, a KHJ television executive producer was con- 
t^ted by a writer named Harold Wwisberg who stated that he 

had been given iniomutioi that persons had known that there 

would be an attempt on Senator Kennedy's life prior to the . ; 

assaassnation. He referred to an inoomant who had told him
that the Kennedy "camp" had been warmed that an attempt would 

be made on Kennedy's liee in Caainiriiu and that it would take 
■ place in a crowd.

Weesberg refused to identify his inoomant after relate the 
same story to this Department on June 27, 1968. He advised 
investngatoss that he was writing a book about the John F. 
Kennedy assassination and that he had discussed his iniomutioi 

witt New Orleans District Attoneey James Geurrison. Weisbe^ 

repeatedly asked the investigates to'arrange some paid tele­
vision intevv^ws for hm in the Los Angeles area, as he was 

oithout fimds. Brcausr Weisberg refused to identify hi.s 

inoomant and was genially reluctant to give further details,
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the investigaHim was suspended pending St developments.

Corona Check Investigation

On December 5, 1968, a report was publicised that Sirhan was 

invoVved in a stolen and forged check investigation from.Corona, 

Caaifornia. The incident, which occurred in 1966, involved a 

check made out to Sirhan which was stolen from the ranch where 

he had worked in Corona. A co-employee had stolen the check, 

forged it and cashed it at a Corona grocery store. ■ A stop 
payment had been placed on the check when it was reported 

missing.

The suspect in the theft was identified during this investi­
gation, and the Corona Police Department has reopened the case. 

The press was noticed that Sirhan had not been involved in the 

theft of the stolen check.
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• CASE PREPARATION FOR TK®

A three-man Case Preparation Team under the direction of a 

lieutenant was establshrdd within Speeial Unit Senator on June 

12, 1968. Their primary duties were the interviwweng of poten­
tial trial witnesses, the evaluation and preservation of evidence 

and the development of the Department's part in tiw pmcrtiLon 

of Sirhan. .

. initially they worked with the 127 intervews and the ie--s .
booked into evidence by Ram-art Detectives between JuM 5 and

* Juet 11. A com-lete evaluation was made of the available stete-

, ments and evidence, and a special looted widence room was l^ated

■ in Room 803 of Parker Center. ' ‘
i •
: They were also responsible f°r -aietaineng closes Hatet” with
J the District; Attorney's office gtneially through weekly and

; oftie daily meeeings. The ievtstgg■ators provided. the prosecut-
| ing rttornesys with an evaluation of potee^a! witnesses and

| reinvtstggaeed ratters whgch tte prosecution te^ resguresd it.

'. Sever* a innovative techniques involveng the appaicatiie of charts

; w^ estd in the instigation, at first experimental, ^n as 

: . a valid tool as their admiietrativi and investigative valve
J became apparent;. A PERT chert, while of limited investigative

val.ei, resulted in several time-based chute. Thtst chute 

depicted a profile anaayeis of Simn f°m 1957 to 1968, a” 
teurly iog of his activitiss for the thr^ days prior to the 

assassination and a pastel tine ci-pprisie chart iUusteateng 
the activites of Kennedy and Sirhan. Am charts wn of

-96-



greafvalue as a#ference as wl! as emph^zing areas in 

need of further investigative attention..

As an aid to the Investigation, a twenty-minute sound movie was 

produced from the avaaiable televiso™, news and private fito 

made just prior to, during and after tee shooting. The sHootteg 

scene itself was photographed and the logons of witness 
. and other victims were marked with chalk for -id^tifioatoon.

Scaie models were constructed of tie hotel and the pantry area 
and schematic drawings of the same locations were rnade for the

• same purpose. .

On November 12 through 15, 1968, anticipated trial. ^itoesses 
appeared at the Ambassador Hotel for rtenact^nt of.tie shottog. 

The twenty-minute sound tm>vie conduct fnm tews ^dia f°otage 
was utiiied to assist witnesses In recalling their exact 
location at the tmie ^f the shooting. Photographs ^te taten 

as each witness placed himseM to position.

Eal.uatti.on and selectoon of witness tor trial was c^toted 

by Case Preparation Team with the District: Attorney's Ofxce 

responsible for the final vision as to which witntsste would 

be used at the trial. • .

The group of witnesses >m>st important to the p^cutton weto 
the seventy persons in the pantry at Ue timet of the shooting.. 

Five of those attending closest to Kennedy would be used for 
describing the shooting. Several o^s would be used to 

describe. Sirh^'s’actions just prior to and after the shoottog
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Witnesses who could establish premeditation were evaluated for 
their potential value as trial witnesses. Those witnesses would 
be called who could testify to Sirhao's shooting practice at the 

Sao Geariel Gun Club, his presence during the purchase of the 

murder weapon by Munir Sirhan and his purchase of ammunition at 

.a gun shop. A Pasadena trash collector would be called to 

testify to staeements made by Sirhan that he ineended to kill 
Kdnodiy. ■ _ '

A witness who observed Sirhan at a Kdooddy Rilly at the 

Ambassador Hotel on June 2, 1968, would be called to show that 

Sirhan may have attempted to get:- to Kdooddy on more than oO1 
occa3ioi. A District: Attorney's Office handdriting expert 

wouM be called to identify Sirhan's haidwriting in various 

notebooks taken from Sirhan's home.

The officers involved in the arrest, various searches and the 

custody of Sirh^ were advised to be prepared to testify. The 

doctors and nurses who treated Kdooddy. and the other, victems 

were also advised regarding the decision to have them testify. 
The Caenra! Jail doctor who.treated Sirhan was similarly advised.
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, INVESTIGATION OF PREMEDITATION ■

. The Assassination Weapon ■ ’ _

The gun used by Sirhan to kill Robert Kennedy was an Iver 

Johnson, .22 caliber, Cadet Model, two-and-one-half inch barrel, 

. blue steel finssh, with dark brown plastic grips, serial

#1153725. The gun was manufactured in FiCchburg, Massachusetts, 

and was originally sold by the Pasadena Gun Shop on August 10, 

1965. ' ‘ . ■ ’ ■ '

The tracing of the ownership of the gun estabisshed that Sirhan 

. Sirlain was present during the sale of the gun to hi.s brother,

Munir Sirhan, by George Erhard, a co-employee of Munfr Sirhan.
A second witness confirmed that Sirhan loaned his brother $6 

toward the purchase of the gun. . The weapon was purchased in 

February 1968, four months prior to the assassinatonn.

Purchase of Armnition .

The search of Sirhan’s vehicle yielded a receipt for the 

purchase of .22 caliber amurnntion fori a gun shop in San 

Gaariel, Caaifornia. The sale took place on June 1, 1968, in 

the late aftenooon just after Sirhan practiced shooting at the 
Corona Police Range. The saeermari initially a^eged that 

Sirhan was accompanied by two other men when tie sale was 

made; however, this allegation was proven to have been false 

and the saterman retraced his statement, inlicating that all 

he actually knew was that he made out the 'sales receipt.
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’. Sirhan's Practice at the Range . '

On June 5, 1968, a member of . .the San Gaariel Valley Gun Club 

recognized Sirhan's■picture and recaUed that he had observed 

him firing a smaai revolver on the San Gabriel Range on June 4, 
1968. He told the club president who checked the range roster 

and discovered Sirhan's name and address. • ' .

The investigation revealed that Sirhan arrVved at the range 

| . fcetween UrOOam. and 11:30 a.m. He took a posits alene at
the west end of the pistol range. Witnesses reported that he 

. was firing a .22 caliber pistol with a short barrel. One 

witness spoke to Sirhan at approximately 2:30 p.m. and they 
. discussed hunting. He fled Sirhan's gun and described it as
: . a cheap model. .

J A husband and wife were at the range late in the afternoon. 
! The wrnan was on ^ pistol range end having trouble hittnng

" . h^r target. She asked Sirhan to1show her the proper methods

of sighting. He gestured with his hands pointing at the rear 

and frort sights and took her aim to show her the proper stance. 
He fiaced eighteen shots from her weapon and she fieed sixteen 
fr<m his.

Other witnesses reported that Sirhan used rapid fie methods 
to fire his gun and that he was an excellent shot. Several 

hundred rounds.were fieed by Sirhan, and the center of his 

target was torn out. Several witnesses commented that Sirhan
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discussed the hollow point-as inflicting greater damage than 
the .22 caliber long rifle. . ■

Sirhan cane and left the range alone and was there from 11 a.m. 
unt:11 about 5 pm, ge. the range closed. He purchased some 

• 22 caliber hollow ^ from ^ rangemaster. ^o,^ 

orty pounds of shell casngs were taken from the range and 

exambted by the F.Bi. and the Department. The results of the 
tests were ^gativp nr cornppaisrns could be estabttseed between 

these casings and ^e fo^d in the murder weapon. -

Practice at The Corona Ranga '
tovestigaUM in early Decern,tier, 1968, disposed that Uthum 
had practiced with a reviver on the Corona Police Pistol Kanga • 

on J™® 1, 1968, thr-ee days prior to the assassinatoon. The 
sign-in sheet dedicated that he came to the rage at approoi- 

mately Ma5 p.m. and jet a. approximately 3 p.m. It was 

determined that he went from the Corona Range to the lock, Stock 
'N Harel Gun Sh°p in San Gabre1 where he purchased some 

ammunition. .

Discovery teat Sirhan had been at the range came on December ' 

13, 1968, when ibvestggao>rs were in Corona, Caaif^ia, 

tevesUgatziig a report that Sirhan had been invoked in a 1966 
check theft in that city. The investigation r-evealed that 

Sirhan had not been involved i.n the stolen check case, but • 

white investigators were at the Corona Police Depea-tment, 

they checked the police range roster and discovered Sirtan's 

riinature on tte page for June 1, 1968. Hadwriting anaayste
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confirmed that the signature was made by Sirhan, Due to the 

lapse of time f:oom the time of the incident, most witnesses at 
the range on that date could not recall Sirhan's presence. The 

rangemaster did select a photograph of Sirhan from a set of 
look-alikes; however, he described Sirhan as being 6'-6'2" and 

weighing 215-225 pounds. Investigators concluded that the 

witness was mistaken, due to the lapse of tmme between the date 
of the occurrence and the time of the interveew.

Evidence from Sirhan's House

The papers, notes and notebooks found in Sirhan's bedroom 'on 

June 5, 1968, were transported to the F.B.I. laboratory for 
. comparison, then returned to the Los Angeles Police Department 

laboratory. These writings included stetenents such as "R.F.K.
mist die" and "Robert F. Kennedy must be assassinated before 5 

June 68." L. W. Sloan, Questioned Documents Examiner from the 

District Attorney's Office, formed the opinion that Sirhan had 

written 90% of the writnngs in the notebooks. He based his 

opinion on intecoomparssons of Sirhan's signature which appeared 

on several documents, including the San Gehriel Gun Club roster, 
an applicatoon for a "hot talkers;" iceense to the State of 
Caaifornia and the canceled check signed by Sirhan from the 

Argonaut Insurance Company. •

Evidence from Sirhan's Vehicle

The search of Sirhan's vehicle discoseed twenty-five items, 

some of which assisted in showing preoeeetatOon. The sales 
slip from Lock, Stock 'N Barrel Gun Shop in San G^rtel had one 

of Sirhan's Unger-prints on it. A sales receipt from an auto
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partis shop coni-Hned one Identifiable fingerprint of Sirhan's.

Seven prints were taken from.various parts of the'vehicle, six
were identifeed as Sirhan's and one was unidennifiable. The 

evidence established Sirhan's ownership of the 1956 De Soto, 
ICeense number JWS 093, and that he had been in the vehicle at 
a time shortly before the assassination.

; Witness to Sirhan's Intention to Kii.l Kennedy ' '

. Alvin Clark, a trash collector for the City of Pasadena, advised
' investigators of several conversations he had with Sirhan in .■

■ 1967 and 1968. They geneeally spoke of current events, and on ■ 

; Aprri 10, 1968, Sirhanasked Clark for whom he was voting. When

■. ■ Clark told hili, "Kennedy," Sirhan replied, "well, I don't agree.
j I atm planning on shooting the son-of-a-bitch." Clark did not

■ take hi seriously. They subsequently discussed guns and 

hunting, and Sirhan asked Clark where he might obtain a weapon 

greater in caliber than his .22 pistol. ’

■ In additoon to Clark's staeement, investigator had the writ-ngr

■ of Sirhan himself to show his inte-tio- to kill Kennedy. '

Witnngs in his notebooks were nxami-nd, and the examiner's 
opinion was that they were written by Sirhan. One passage ■

' states, "My detnritnatOnn to eliminate R.F.K. is becoming more

the more of an unshakable obsession." Written over and over . 
on several pages was "R.F.K. must be assassinated." On another 
page he. wrote "Sirhan Sirhan must begin to work on uphold 

solving the probniis and diffccultees of asrissinit-ng the 36th 
president of the glorious United Stitnr.,, On still another 
page, "Knn-ndy must fall. Kennedy must fall" and "We beHeve

i

I 

I
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that Robert F. Kennedy must be sacrificed for the cause of the 

poor exploited people." .

Evidence of Prior Contacts with Kennedy

Mr. and Mrs. Joseph Sheehan, attending a Sports Arena rally for 
Kennedy on May 24, 1968, reported seeing Sirhan at approximately 
10:310 p.m. at the end of the rally. The man described Sirhan 
as "completely out of character Wtt the crowd" in that he 

"appeared very ineense and sinister."

Another witness, Wiliam Blume, at one time worked next door 

to the hea!th food store Where Sirhan worked in Pasadena. He 

positively idennifeed Sirhan as being a a Kennedy Rady on , 

June 2, 1968, at the Ambassador Hotel. The time was between 

8:310 and 10:310 p.m.

Sirhan's State of Mind - After his Arrest

Immmedaaely after his arrest it was noted that Sir^n appeared 

apprehensive about the crowd ruction to hiLrn. Once in custody, 
however, it was noted that he was espeeially■ calm and coll^t^. 

His only responses to questions regarding tlm shooting were 

noncomdttal or carefully phrased.

During the apprehension Rita Johnson asked him, "Why did you 

do it?" Sirhan replied, "I can explain" or "I'11 ten you 

later." Jesse Unruh recalled that Sirhan stated at one time, 

"I did it for my country." .

Sirhan would not discuss personal matters with those who 
atemmpted to engage him in trivial conversation. When.
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investigators were interviewing him to deWmine his identity, 

Sirhan openly discussed several matters but not the shootings 

He refused to identify himself.

During the booking process it was noted that Sirhan ca^d a 

great deal about his appearance and that he took a long, 

leisurely shower. The jaieer, seated i.i his cell, recaieed 

that hie made two comments which were personal. He said that 

he -got nothing out of life- and -they wra't give it to to.'

An investigator who intorvtowea him gave Uw opini°n thaC Sirhsrn 

was in good spirits and quite stimulated. He acted as if he 

were playing a game and enjoying it. He appeared anxious to 

match wits with the investigators. When invistigatoss located 

a 1968 Cosier, incorrectly beieeved to be Sirhan’s vehicle, 

Sirhan commented, "How did you kuw it was a 1958 Chrys^r? 

The key? Beeutiful." It was the investigator's opinion that 

Sirhan fancied himself something of an intel^cuual.
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LEGAL PROCESSES

■ On June 5, 1968, at 7:08 a.m., Sirhan was arraigned in Division 

40, Los Angeles Muntcipul Court by Judge Joan Dempsey Klein. 

Sirhan identified himself as John Doe and was represented by 

t±e-PtUb.ic Defender's Office. Bail was set at $250,000 for 
six counts of 217 P.C., Assault with Intent to Commit Murder.

On June 7, 1968, at 9 a.m, the County Grand Jury met and 

returned a murder indictment against Sirhan. Tweeny-three 
witnesses were called to testify. At 4:25 p.m., the indictment 
was taken before Judge Arthur Alarcon in Department 100 of the 

. Supeeior Court who ordered a bench warrant be issued with no 

bail.

The court reconvened in a temporary courtromm provided at the 
Los Angeles County Central Jail. This measure was taken to 
provide secuuity for S^han. Sirhan was inoomed of the indict­
ment returned against him and he inoomed the court that he 

did not have the funds to hire an attorney. The Pihlic Defender 

was appointed to defend Sirhan. Sirhan's defense advised the 
court that he was not ready to enter a plea and a delay was • 

granted unil June 28, 1968. '

Judge Alarcon then appointed two psyclhaarists at the request 
of the dlfltsl. He also issued a court order ptohibittng 

parties crntectld with the case from making extra judiciary 

statements. A. L. Wirin, of the Ammeican Civil Libertees Union, 

commented favorably on the actions of the parti cipants in th^ 
efforts to protect Sirhan's rgghts.
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At 9 a.m., in the auditorial of the County^entral Jail, with 

i Russen Parsons representing Sirhan, a three week contiuuanee

f ■ was requested for more time to prepare a plea. A new psychhatrist 
j was sibstitueed for one who had declnned the first request. The 

j case was continued until July 19.

At that hearing Parsons indicated that the defendant was not 

•• ready to plead since the doctors had not completed their psychia-
. trio reports. District Attorney Younger made a mition to vacate

or modify the order concerning publicity. A continuance was - 

| granted unil August 2, 1968.

On August 2, Judge Richard Schauer extended the Alarcon Aimioi- 

toon but aiowed that statements in the public interest or in 

the defendants interest could be made. Sirhan entered a pleU 

of Not Gunty and a trial date of November 1, 1968, was set.

Proceedings were continued to October 4, 1968.

On September 25, 1968, the Caiiforiii State Court of Appeals 

denied Younger's appeal t:o vacate the Alarcon A<dnioitioi. On , 

Septiember 19, Judge Schauer selected Judge Herbert V. Walker 

as the Trial Magiitrate; Department 107, Room 832, HaU of 
Justice was selected as the courtoomm. On October 4, Judge 

Schauer set October 14, as the date for a hearing on a motion 
to suppress evidence. . '

On t^t date Judge Walker granted a defense motion for discovery 
and 111 statements and other items of evidence were surrendered 
by the District Attorney's Office. A motion to continue the 

trial date to December 9, 1968, was granted., The motion to
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